
    BfA møde Avnstrup 29. september 2024

     Referat                                    referent Ete Forchhammer

1. Siden sidst
a) om forholdene for flygtninge fra Ukraine: at Ukraine-loven er blevet forlænget et år, har 
ingen betydning for en evt. opholdstilladelse, uanset om ukrainerne takket være den gun- 
stige modtagelse og hurtige udslusning i samfundet allerede er velfungerende i de danske 
lokalsamfund, så skal de bagerst i køen hvis de vil søge om permanent opholdstilladelse.
Konsekvenserne af den to år gamle hastelovs "åbne arme", er ikke medtænkt i loven… 
Skørt - og frustrerende, forvirrende for ukrainerne.
b) om skovsafarien d. 17/10 med naturvejleder: der blev henvist til opslaget i BfA’s fb-
gruppe. (Har nogen overført opslaget til www.bedsteforaeldreforasyl.dk?). Opslaget i fb-
gruppen er blevet godt modtaget.
c) om lovforslaget (der p.t. er i høring) om kompensation til Kærshovedgårds naboer: hoved-
rysten… der henvistes til udkastet til et høringssvar fra BfA (sendt til koordinationsgruppen); 
en understregning af politiets udtalelse om den FALDENDE kriminalitet efter Kærshovedgård 
holdt op med at være fængsel, efterlystes (- den er herefter blevet indarbejdet i næste 
forslag til høringssvar, sendt til koordinationsgruppen for kommentarer.)

2. Skal vi udvide tiden sammen med beboerne?  Spørgsmålet forblev ubesvaret. 
Mette Roerup argumenterede varmt for det, (vel vidende fra tidligere at undertegnede 
efterlyser mere tid til de fremmødte BfA’ere uden af den grund at ville forkorte tiden med 
beboerne…)    Punktet blev udsat, efter en opfordring til at overveje det.

3. Lovforslag: det skal ikke mere være muligt at få permanent ophold, selvom det ikke er 
muligt at sende asylansøgerne tilbage til deres hjemland…:
Dette lovforslag er en del af samme lovudkast som denne dagsordens punkt 1.c. Den 
underlige kobling af disse to lovudkast blev bemærket. Desuden bemærkedes at ministeren 
er parat til at lade en asylansøger leve resten af sit liv som afvist asylansøger, - uden 
nærmere angivelse af hvor det skulle ske.

4.  Evt.  Orientering om tovtrækkeriet omkring den halve snes kvinder fra Kærshovedgård, 
der efter 1/2 års udsigt til at blive flyttet til Avnstrup stadig befinder sig i Kærshovedgård. 
Røde Kors’ forgæves forsøg på at blive hørt af Udlændingestyrel- sen og Udlændinge- og 
Integrationsministeriet blev refereret. Mere hovedrysten…
På samme tid som BfA inviterede beboere til en kop kaffe m.m., holdt Red Barnets Ungdom 
en kreativ eftermiddag for Avnstrups børn… bedre koordinering efterlystes - problemet er vel
egentlig Røde Kors’? Men kan BfA medvirke til en forebyggelse af fremtidige arrangements-
sammenfald?
Refugees Welcome blev nævnt og fik uforbeholden opbakning.

5. Samvær med beboerne: referenten kunne desværre ikke deltage i dette samvær.

Næste møde   Sjælsmark søndag d. 13. okt. kl. 14-15
                          Avnstrup lørdag d.  26. okt. kl. 14

http://www.bedsteforaeldreforasyl.dk/

